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REVISTA PRESEI 
 

 Grevă la metrou, săptămâna viitoare. Negocierile cu sindicaliștii au eșuat 
USLM - sindicatul de la Metrou, va discuta luni în ședință declanșarea grevei de avertisment, după ce, vineri, au 
eșuat negocierile cu Metrorex și Ministerul Transporturilor. 
Angajații Metrorex vor intra în grevă de avertisment, dacă nu le sunt acordate majorările salariale 
Potrivit liderului sindical Ion Rădoi există un consens de 93% printre angajați pentru declanșarea grevei. Ar fi fost 
probabil 100% dacă unii nu ar fi fost în concedii, însă este suficient 50% plus unu, mai spune el,”Luni avem ședință 
și apoi în 48 de ore putem declanșa greva de avertisment, ceea ce înseamnă joi dimineața”, afirmă Rădoi. El spune 
că sindicatul nu dorește totuși declanșarea grevei. 
Până atunci vor continua însă discuțiile și negocierile. „Conform legii negocierile continuă”, spune el. Rădoi spune 
că solicitările sindicatului sunt majorarea salarială de 41% și ameliorarea siguranței în transportul cu metroul, 
acest ultim aspect îngrijorând, în cel mai grav mod din ultimii 39 de ani. 
Regia de transport a fost de acord cu o majnorare salarială de 18%, nivel considerat insuficient de către 
sindicaliști, spun sursele Digi24.ro 
Metrorex spune că sindicatului USLM a solicitat o majorare consistentă a salariilor angajaților de la metrou. 
„Creșterea de 42 % cerută de sindicat depășeste limita bugetului și potrivit reglemetărilor legale, nu poate fi 
acordată pentru că: 

 Ordonanța nr. 26/2013 prevede că societățile comerciale și regiile cu capital majoritar de stat nu pot mări 
salariul mediu brut lunar cu mai mult de 60% din creșterea productivității muncii; 

 Mandatul pe care comisia de negociere a CCM îl are de la Consiliul de Administratie menționează că, 
potrivit Legii nr. 500/2002 privind finanțele publice, negocierea se va face doar în limita bugetului de venituri si 
cheltuieli aprobat pentru 2018, pentru că mărirea salarială se va acorda de la 1 noiembrie a.c. 
Ce salarii au angajații de la metrou 
"Salariul de bază al angajaților angajaților Metrorex a crescut în 2015 cu 10%, în 2016 cu 10%, iar de la 1.11.2017 
cu 12%.  Salariul de bază a fost ajustat cu încă 21%, astfel încât să acopere influențele aplicării OUG 79/2017 
privind trecerea unor contribuții obligatorii din sarcina angajatorului în sarcina angajatului, cu aplicabilitate din 
1.01.2018”, spune regia. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Sindicatele Libere din Învăţământ: Programele şcolare, prea încărcate. Temele constituie un factor de stres 
pentru elevi 
Un sondaj realizat de Federaţia Sindicatelor Libere din Învăţământ arată că programele şcolare sunt prea 
încărcate, nu sunt corelate cu cerinţele de pe piaţa muncii şi nici cu nevoile sociale. De asemenea, respondenţii 
sondajului susţin că unităţile de învăţământ au nevoie de multe dotări. 
 “Concluziile sondajului arată: unităţile de învăţământ au nevoie de dotări, iar programele şcolare trebuie 
schimbate, întrucât nu sunt corelate cu cerinţele de pe piaţa muncii şi nici cu nevoile sociale. Temele constituie un 
factor de stres, iar mulţi consideră că ar trebui înlocuite cu activităţi practice”, se arată în raportul sondajului 
realizat de FSLI. 
Potrivit sondajului, 90,2% din respondenţi consideră că programele şcolare nu sunt adaptate cerinţelor de pe 
piaţa muncii. Pe lângă materiile deja existente în aria curriculară, participanţii la acest sondaj de opinie susţin că 
ar trebui să se introducă şi unele noi, cum ar fi: educaţie pentru sănătate, educaţie sexuală, antreprenoriat, public 
speaking, educaţie financiară, dezvoltare personală sau gestionarea emoţiilor. 
 “Nu disciplinele sunt o problemă, ci programele şcolare, gradul de dotare a unităţilor şcolare cu materiale 
didactice tehnologizate. Se predă TIC fără calculatoare, educaţia tehnologică nu are legătură cu activitatea 
practică. (...) Schimbarea denumirilor unor discipline sau cosmetizarea altora, fără schimbarea strategiilor de 
predare-învăţare, nu rezolvă situaţia adaptării copiilor la cerinţele societăţii”, a spus unul dintre respondenţi. 
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70% dintre participanţii la sondaj susţin că unităţile de învăţământ nu sunt dotate corespunzător, iar aproximativ 
60% spun că sunt prea mulţi elevi într-o clasă. Aproximativ 60 la sută dintre cei care au răspuns sondajului de 
opinie susţin că nu au beneficiat de lecţii predate cu ajutorul tehnologiei moderne. 
În privinţa temelor pentru acasă, jumătate dintre repondenţi susţine că sunt un factor de stres pentru elevi, dar şi 
pentru cadrele didactice, în timp ce cealaltă jumătate consideră că nu. 
La sondaj au participat 1.050 de persoane, dintre care 64% cadre didactice, 55,8% părinţi şi 7,8% elevi. Sondajul s-
a desfăşurat în perioada iulie-octombrie 2018, doar în mediul on-line. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Bogdan Hossu: Bugetul pe 2019 ar putea fi prezentat în luna decembrie/ Motivul întârzierii: Noua Lege a 
pensiilor 
Guvernul nu poate prezenta Parlamentului bugetul pe anul 2019 pentru că aleșii sunt blocați cu Legea pensiilor, a 
declarat preşedintele Confederaţiei Sindicale "Cartel Alfa", Bogdan Hossu, pentru HotNews.ro.  
„Probabil bugetul va fi înaintat Parlamentului undeva în luna decembrie. La Senat a intrat Legea pensiilor, vor 
scoate raport peste 10 zile, înseamnă că în 2 săptămâni ajunge la Cameră. Acolo tot va mai sta 2-3 săptămâni. Vor 
intra în criză de timp”, a spus Hossu.  
Nu se știe ce modificări urmează a fi făcute pe parcursul legii în Parlament, astfel că este greu de anticipat pentru 
Ministerul de Finanțe ce cheltuieli vor avea de anul viitor. 
Guvernul a aprobat, pe 10 octombrie, proiectul noii Legi a pensiilor. Ministrul Muncii, Lia Olguța Vasilescu, a 
precizat atunci că impactul financiar al legii va fi în 2019 de 8,4 miliarde de lei, urmând să ajungă în 2022 la 81 de 
miliarde de lei.  
Principalele modificări aduse prin noua lege a pensiilor: 

 Punctul de pensie va fi de 1.265 lei în 2019, de 1.775 lei în 2020, de 1.875 lei în 2021, iar apoi se va indexa 
cu inflația 

 Cuantumul pensiei se determină prin înmulțirea Numărului Total de Puncte cu Valoarea Punctului de 
Referință. Numărul total de puncte este suma punctajelor anuale 

 Pensionarii care au stagiul de cotizare mai mic de 15 ani, pot opta între pensie și indemnizația socială, cu 
3 luni înainte de intrarea în vigoare a legii 

 Pensia de urmaş se va cuveni copiilor şi soţului supravieţuitor, dacă susţinătorul decedat era pensionar 
sau îndeplinea condiţiile pentru obţinerea unei pensii 

 Pensia minimă se stabilește în procente, minim și maxim, din salariul minim brut pe țară garantat în plată, 
în funcție de stagiul de cotizare 

 Se introduce o nouă prestație și anume ajutorul pentru soțul supraviețuitor, și reprezintă 25% din pensia 
soțului decedat 

 Se extinde sfera perioadelor necontributive asimilate stagiilor de cotizare prin valorificarea perioadei de 
master și doctorat 

 Mai multe detalii și proiectul Ministerului, în varianta inițială, pot fi văzute aici: Noua Lege a pensiilor: 
Pensia anticipată va deveni "pensie pentru limită de vârstă". Ce se modifică la pensia minimă și care va fi noua 
formulă de calcul 
(Sursa: hotnews.ro) 
 

 Raportul MCV, mult mai dur pentru România decât pentru Bulgaria 
Un draft al raportului MCV ce va fi făcut public marţi de Comisia Europeană, consultat de G4Media.ro, arată că 
evaluarea Bulgariei va fi mult mai bună decât a României. Executivul comunitar va arăta că România a îndeplinit 
doar două din cele 12 recomandări (referitoare la Sistemul Prevent al Agenţiei Naţionale de Integritate şi Agenţia 
Naţională a Bunurilor Indisponibilizate) şi va adăuga alte recomandări extrem de dure. 
Printre noile recomandări ale Comisiei Europene se numără: oprirea imediată a implementării legilor Justiţiei 
realizate de Comisia Iordache, precum şi a ordonanţelor de urgenţă emise de Guvernul Dăncilă; stoparea 
implementării Codului Penal şi a Codului de Procedură Penală modificate; asumarea de către Parlament şi Guvern 
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a recomandărilor Comisiei de la Veneţia şi GRECO (Grupul de State împotriva Corupţiei, un organism al Consiliului 
Europei) privitoarea la legislaţia din Justiţie. 
De asemenea, potrivit draftului, CE va cere şi relansarea procesului de numire a şefului DNA, cu promovarea 
procurorilor cu experienţă în lupta anticorupţie. 
Executivul comunitar va mai recomanda ca avizul CSM în procedura de revocare şi numire procurorilor şefi să fie 
obligatoriu, şi nu consultativ, cum este în acest moment. 
În plus, raportul Mecanismului de Cooperare şi Verificare în justiţie (MCV) va stipula clar că România nu va scăpa 
de acest mecanism. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Comisia Iordache continuă, luni, dezbaterile asupra controversatei OUG 92 care modifică legile Justiţiei 
Comisia pentru legile Justiţiei continuă, luni, de la ora 11.00, dezbatererea amendamentelor la OUG 92/2018 care 
modifică legile Justiţiei. La şedinţă trecută a fost introdus un nou criteriu de eliberare din funcţie a magistraţilor, 
respectiv "neîndeplinirea condiţiei privind buna reputaţie". 
Comisia parlamentară pentru legile justiţiei condusă de Florin Iordache, deputat PSD, a admis, miercurea trecută, 
introducerea în OUG 92 a unui amendament care se referă la articolul 65 din legea de modificare a statutului 
magistraţilor. 
Prin urmare, judecătorii şi procurorii vor putea fi eliberaţi din funcţie "în următoarele cazuri: (...) i) neîndeplinirea 
condiţiilor prevăzute la art. 14 alin. (2) lit. a) şi e) ori a condiţiei privind buna reputaţie, dacă în acest ultim caz se 
apreciază că nu se impune menţinerea în funcţie". 
Amendamentul a fost susţinut de PSD, ALDE şi Uniunea Naţională a Judecătorilor din România (UNJR). 
De asemenea, un alt amendament adoptat se referă la promovarea procurorilor la Parchetul de pe lângă Înalta 
Curte de Casaţie şi Justiţie (PÎCCJ). 
"Pentru a fi promovaţi în cadrul Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, procurorii trebuie să nu 
fi fost sancţionaţi disciplinar în ultimii 3 ani, să aibă o bună pregătire profesională, o conduită morală ireproşabilă, 
cel puţin 10 ani vechime în funcţia de procuror sau judecător, cel puţin gradul profesional corespunzător 
parchetului de pe lângă curtea de apel şi să fi fost declaraţi admişi în urma unui concurs organizat de către comisia 
constituită în acest scop", prevede textul aprobat de comisia parlamentară. 
La propunerea Forumului Judecătorilor a fost introdus în OUG 92 un amendament care prevede că "Trecerea în 
rezerva sau în retragere a judecătorilor şi procurorilor militari, inclusiv ca urmare a pensionării, se face în condiţiile 
legii, după eliberarea din funcţie de către Preşedintele României". 
Comisia parlamentară a mai decis să abroge un articol din legile justiţiei. 
"(2) Constituie vechime, în sensul prezentei legi, perioada în care o persoană a exercitat funcţia de notar de stat, 
această vechime aplicându-se persoanelor prevăzute la art. 82 alin. (1)-(5), precum şi foştilor notari de stat, chiar 
dacă la data pensionării au altă ocupaţie", este articolul eliminat, la propunerea PSD, ALDE şi UNJR. 
În ceea ce priveşte OUG 90/2018 privind operaţionalizarea Secţiei pentru investigarea infracţiunilor din justiţie, 
comisia specială a adoptat, tot miercurea trecută, fără amendamente proiectul de lege pentru aprobarea actului 
normativ în varianta adoptată de Guvern. Parlamentarii PNL şi USR au propus, în cadrul dezbaterilor, să fie 
adoptată o lege de respingere a ordonanţei de urgenţă, însă propunerea a fost respinsă. 
Guvernul a adoptat, pe 10 octombrie, ordonanţa de urgenţă pentru operaţionalizarea Secţiei de investigare a 
infracţiunilor din justiţie. Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a explicat că prin respectiva OUG dosarele de la DNA 
în care sunt investigaţi magistraţi se vor muta la Ministerul Public. 
La DNA sunt aproximativ 300 de dosare în care sunt investigaţi magistraţi. 
(Sursa: Mediafax) 

 

 Cererea DNA de ridicare a imunităţii lui Călin Popescu Tăriceanu, dezbătută în şedinţa Biroului Permanent al 
Senatului pe care îl prezidează 
Biroul permanent al Senatului va discuta, luni, solicitarea DNA pentru începerea urmăririi penale în cazul 
preşedintelui Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, care este acuzat că a primit mită de 800.000 de dolari, a 
confirmat, pentru MEDIAFAX, Claudiu Manda (PSD). 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
După dezbaterea în Biroul Permanent, solicitarea va ajunge la Comisia juridică pentru un punct de vedere, 
umrând ca apoi să ajungă în plenul Senatului pentru vot. 
„Eu am pus o rezoluţie către Biroul Permanent, semnat 7.11.2018, iar aceste documente vor ajunge la BP Senat, 
unde va trebui să decidem. Procedural, decizia Biroului Permanent va fi să trimită toate aceste documente către 
Comisia juridică şi de aici încolo Comisia juridică să întocmească un referat pe care să îl prezinte în plen. Înţeleg că 
în acest moment sunt sigilate la Comisia juridică, urmând ca în momentul în care Comisia juridică va fi sesizată 
formal să le poată desigila în prezenţa probabil şi a unui avocat al domnului Tăriceanu, să le dezbată şi să avem 
referatul din partea Comisiei juridice. Referatul pe care l-am primit, adresa de înaintare am luat decizia să fie 
sigilat şi va fi prezentat Biroului permanent. În acest format sigilat documentele pleacă de la mine către BP. În BP 
putem eventual să desigilăm referatul sau putem să îl trimitem direct către Comisia juridică, iar Comisia juridică şi 
cei de acolo să îl deschidă şi să evalueze, bineînţeles şi toate 73 de volume”, a declarat senatorul PSD Claudiu 
Manda, joi, în Parlament. 
Claudiu Manda a precizat că referatul ajuns de la Parchetul de pe Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie la conducerea 
Senatului „este o adresă de înaintare, un referat şi sunt 73 de volume care conţin între 200, 300, 150, 199 de file”. 
DNA a anunţat, joi, că preşedintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, este acuzat că ar fi primit aproape 800.000 
de dolari de la de la reprezentanţii unei companii austriece pentru a încheia mai multe acte adiţionale la un 
contract comercial, banii fiind folosiţi pentru campania electorală. 
„Procurorii desfăşoară o investigaţie care vizează suspiciuni de săvârşire a unor fapte de corupţie privind 
acoperirea unor cheltuieli de campanie electorală cu sume de bani provenite de la o firmă care ar fi obţinut 
contracte comerciale importante de la statul român. Dosarul s-a constituit în anul 2018, în urma reunirii a trei 
dosare penale, dintre care unul a fost preluat de procurorii D.N.A la cerea autorităţilor judiciare austriece. 
Concret, un demnitar ar fi primit, în mod indirect, în perioada 2007-2008, foloase materiale în valoare de aprox. 
800.000 USD de la reprezentanţii unei companii austriece, în schimbul demersurilor depuse de acesta în 
exercitarea funcţiei, astfel încât să se încheie mai multe acte adiţionale la un contract comercial derulat de 
companie. Suma ar reprezenta un comision de 10 % din valoarea acestor acte adiţionale şi ar fi fost folosită în 
beneficiul demnitarului, fiind transferată în baza unor contracte fictive încheiate cu mai multe companii offshore”, 
au precizat procurorii DNA, într-un răspuns pentru MEDIAFAX. 
Potrivit sursei citate, în cauză se derulează anchetă şi faţă de alte persoane pentru complicitate la luare de mită, 
iar în ceea ce îl priveşte pe demnitar, actualmente senator, efectuarea urmăririi penale pentru infracţiunea de 
luare de mită este condiţionată de obţinerea unui aviz din partea Senatului. 
Firma la care se face referire este Fujitsu Siemens Computers, cea de al cărei nume a fost legat şi dosarul 
Microsoft, în acre au fost implicaţi mai mulţi demnitari români. 
„În acest sens, procurorul şef al Direcţiei Naţionale Anticorupţie a transmis procurorului general al P.I.C.C.J 
documentele necesare în vederea sesizării Senatului care urmează a decide. Avizul solicitat pentru senator în 
cadrul dosarului penal este necesar pentru efectuarea completă a urmăririi penale şi pentru a-i oferi acestuia 
posibilitatea să îşi formuleze apărările într-un cadru procesual legal”, mai spune DNA. 
În anul 2014, Fujitsu Siemens GmbH Austria a făcut un denunţ cu privire la infracţiuni efectuate de angajaţii 
români în legătură cu încheierea şi derularea contraftului pentru licenţe Microsoft din 2004 cu Guvernul 
României. 
Fujitsu Siemens Computers a mai fost implicată în alte cauze penale privind închirierea de licenţe Microsoft. În 
2016, procurorii l-au acuzat pe fostul şef al Secretariatului General al Guvernului Eugen Bejinariu de abuz în 
serviciu, pentru că a iniţiat şi susţinut proiectele a două hotărâri de Guvern, prin care s-a aprobat încheierea de 
licenţe între Guvernul României şi Fujitsu Siemens Computers GmbH, a unui contract comercial de închiriere de 
licenţe referitor la produsele Microsoft. Atunci s-a invocat, în mod nereal, calitatea Fujitsu Siemens Computers de 
unic distribuitor pentru aceste produse. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Ministrul demisionar, înlocuit COMPLET, cu tot cu funcţie. Atribuţiile ministrului pentru Afaceri Europene, 
preluate 
Atribuţiile legale ale ministrului delegat pentru afaceri europene referitoare la reprezentarea şi gestionarea 
dosarelor Consiliului Afaceri Generale vor fi îndeplinite şi asigurate de un alt reprezentant al Guvernului, potrivit 
unei dispoziţii a premierului Viorica Dăncilă. 
”Conform dispoziţiei Prim-ministrului din şedinţa de Guvern din 09.11.2018, atribuţiile legale ale ministrului 
delegat pentru afaceri europene referitoare la reprezentarea şi gestionarea dosarelor CAG (Consiliul Afaceri 
Generale, la care participă miniştrii de afaceri europene din statele membre) vor fi îndeplinite şi asigurate de acum 
încolo de un alt reprezentant al Guvernului. În acord cu instrucţiunile primite la nivel ministerial, toată 
documentaţia pregătită pentru buna reprezentare a intereselor României a fost deja înaintată celor desemnaţi să 
participe”, se arată pe pagina de Facebook a Ministerului Afacerilor Europene. 
Ministrul delegat pentru Afaceri Europene, Victor Negrescu, şi-a dat demisia vineri din funcţie. Informaţia a fost 
confirmată iniţial, la un post de televiziune, de ministrul Fondurilor Europene, Rovana Plumb. 
Fostul ministru delegat pentru Afaceri Europene Victor Negrescu a declarat duminică, pe Facebook, că tot 
procesul de pregătire a Preşedinţiei României la Consiliul UE este în grafic atât politic, cât şi logistic. El l-a criticat 
pe Eugen Teodorovici pentru declaraţiile sale de sâmbătă. 
”Am mai spus public că am pregătit totul cu o echipă de specialişti foarte bine pregătiţi în aşa fel încât să nu 
depindă lucrurile de un demnitar sau altul. Totul este deja gata în măsura în care nu se doresc schimbări majore 
faţă de planurile aprobate de Guvernul României sau de Consiliul interministerial privind Preşedinţia Consiliului 
UE prezidat de Primul ministru. Interesant este că acum două zile activitatea noastră era considerată ca fiind 
foarte bună, cu rezultate. Rămâne de analizat dacă atacarea cu agresivitate în presă la doar câteva minute după 
ce un zvon a apărut miraculos pe surse, a unui coleg de Guvern şi de partid este normală şi o reală dovadă de 
colegialitate şi susţinere. Am spus-o încă din momentul în care am părăsit funcţia de europarlamentar pentru 
această responsabilitate: Nu am mize personale! Este o onoare pentru mine să reprezint România”, a precizat 
Negrescu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 FMI își încheie astăzi o misiune în România: Cum arată proiectul bugetului pe 2019 
O misiune a Fondului Monetar Internațional (FMI), începută la 6 noiembrie, își încheie luni activitatea în România, 
scrie Mediafax. 
Echipa a analizat noile evoluții ecconomice și financiare, a actualizat prognoza macroeconomică și a discutat 
execuția bugetului pe 2018, precum și proiectul bugetului pentru 2019, potrivit lui Alejandro Hajdenberg, 
reprezentatul instituției la București. Aceasta vizită a pregătit misiunea de la începutul anului viitor privind 
consultările asupra Articolului IV. 
Perspectivele dezvoltării economice, planurile de modernizare a administrării veniturilor și guvernanța 
corporativă au fost temele de discuție dintre ministerul Finanțelor, Eugen Teodorovici, și delegația FMI, condusă 
de Jaewoo Lee, șeful misiunii FMI pentru România și Bulgaria, într-o întâlnire care a avut loc miercuri. 
„Obiectivele României pe termen scurt sunt accederea la OECD, dobândirea statutului de piață emergența si 
intrarea în zona Schengen. Sunt măsuri care vor asigura dezvoltarea cât mai rapidă a economiei românești”, a 
precizat Eugen Teodorovici, conform unui comunicat al ministerului. 
La prognoza din octombrie, Fondul și-a redus estimarea de creștere economică pentru România, la 4%, de la 5,1% 
în aprilie. În schimb, reprezentanții Fondului preconizează aceeași inflație, o creștere medie anuală de 4,7%, dar 
un deficit de cont curent de 3,5% din PIB, față de 3,7%, în aprilie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Codrin Ștefănescu anunță când se va face remanierea: Ședința CEx, la sfârșitul săptămânii următoare sau 
începutul celeilalte 
Codrin Ștefănescu susține că remanirea guvernamentală a fost amânat din cauza deplasărilor premierului, 
menționând că ședința CEx in care se va decide cine va părăsi guvernul va avea loc la sfârsitul săptămânii care vine 
sau peste două săptămâni. 
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"Se va face, dar nu uitati ca nu puteam face remanierea pentru ca prim-ministrul a fost plecat din tara si noi, cei 
din CEx, ne raportam si de programul premierului. Probabil săptămâna care vine, la sfârșitul săptămânii, sau 
săptămâna cealaltă, la început, vom avea acest CEx", a spus Codrin Stefanescu la Antena 3. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Klaus Iohannis: „România, între o prăjitură arsă și una bună” 
Preşedintele Klaus Iohannis crede că nu vom reuşi să celebrăm Centenarul aşa cum se cuvine din cauza 
problemelor din ţară. Şeful stalului mai crede că România a pendulat în aceşti o sută de ani „între o prăjitură 
foarte bună şi una arsă”. Declaraţiile au fost făcute la Ambasada României de la Paris, la un eveniment dedicat 
Centenarului. 
Klaus Iohannis - preşedintele României: „În, aş spune cu tristeţe tradiţionalul spirit al nostru, nu vom reuşi să 
subliniem Centenarul aşa cum ar merita, dar evenimente ca acesta vin să suplinească evenimente care în România 
ar fi putut fi foarte vizibile. Eu nu îmi imaginez România recăzută în naţioanlism şi izaloţionism şi îmi imaginez o 
Românie puternic integrată în Uniunea Europeană din toate punctele de vedere. 
Avem tot ce ne trebuie, avem oameni educaţi, avem posibilităţi, avem dorinţa societăţii. Ca şi cum ne-am pregăti 
să facem o prajitură foarte bună şi avem pe masă toate ingredinetele: făină, zahăr, nuci, unt, ce vreţi. Şi ne uităm 
la ele şi cineva ne întreabă: aveţi tot ce vă trebuie? Da. Doar de acolo urmează pasul cel mai important, de a pune 
toate ingredientele împreună, în aşa fel în care să iasă o prăjitură foarte bună şi nu ceva ars care este mai degrabă 
jenant. Noi pendulăm între ceva ars şi o prăjitură foarte bună, asta este evoluţia României în ultimul secol”. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 În plină construcție a conductei BRUA, Guvernul lasă Transgaz fără bani 
Compania Transgaz este a treia companie, după Nuclearelectrica și Romgaz, care anunță că este obligată de 
Guvern să distribuie dividende suplimentare pe final de an. Acționarii companiei vor discuta în ședința AGA din 3 
decembrie, la solicitarea Ministerului Economiei, distribuirea dividendelor suplimentare, însă nu este precizată și 
suma. Reamintim că societățile cu capital de stat sunt stoarse de rezervele pe care le au, Guvernul încercând în 
acest fel să acopere deficitul bugetar, chiar cu riscul de a pune în pericol investițiile companiilor. 
Transgaz se află în plin proces de construire a conductei BRUA, termenul de finalizare a lucrărilor fiind 31 
decembrie 2019. Acest lucru nu a împiedicat Ministerul Economiei, în calitate de acționar majoritar, să solicite 
"distribuirea/redistribuirea sumelor înregistrate în conturile 'rezultat reportat' și/sau 'alte rezerve". 
Valoarea totală estimată pentru Faza I a proiectului BRUA este de 478,6 milioane euro, din care doar 180 milioane 
de euro reprezintă finanțare europeană nerambursabilă. Restul sumei trebuie acoperită din împrumuturi sau 
surse proprii.  
De asemenea, Transgaz trebuie să demareze în curând lucrările necesare pentru preluarea gazelor din Marea 
Neagră. Mai trebuie realizate investiții și pentru transportul gazelor în Bulgaria, Ucraina și Moldova. Sunt investiții 
absolut necesare, dar și costisitoare. Pentru Guvern aceste investiții nu au nicio importanță, motiv pentru care 
acționarii companiei. 
Dividendele suplimentare se vor adăuga sumei de 534 milioane de lei distribuită deja din profitul pe 2017.  
Transga planificase pentru 2018 investiții de 1,8 miliarde lei, iar pentru 2019 și 2020 investiții de circa 2,9 miliarde 
lei, respectiv 1,2 miliarde lei. 
Reamintim că înaintea Transgaz, au anunțat Romgaz și Nuclearelectrica distribuirea de dividende suplimentare, 
chiar dacă și acestea au în derulare investiții constisitoare. Nuclearelectrica va repartiza 238 milioane lei, la o 
valoare de 0,789 lei/dividend, iar Romgaz 501 milioane lei, ceea ce înseamnă 1,3 lei/acțiune. 
Companiile sunt stoarse de rezerve în condițiile în care deficitul bugetar este foarte mare, existând riscul ca ținta 
de 3% să fie depășită. Practic, societățile de stat sunt pbligate să repartizeze acționarilor aproape întreg câștigul, 
în loc să-l investească în proiecte noi. 
Conform unui memorandum al Guvernului, companiile cu capital de stat sunt obligate, pentru al doilea an 
consecutiv, să vireze acționarilor cel puțin 90% din profit, banii fiind necesari pentru acoperirea majorărilor de 
pensii și salarii. 
(Sursa: hotnews.ro) 
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 În Uniunea Europeană, vânzările de mașini noi pe motorină scad cu 18%, în România cresc cu 24% 
Alungate din vestul Europei pentru că poluează mult, mașinile pe motorină rămân la mare căutare în România. 
Am rămas una dintre puținele piețe europene în care au crescut înmatriculările de autoturisme noi cu motoare 
diesel, cu aproape 25%. Și mașinile rulate sunt la mare căutare chiar dacă motorina a devenit cel mai scump 
carburant. 
Motorina este mai scumpă decât benzina, în medie cu 35 de bani pe litru, dar șoferii preferă în continuare 
mașinile cu motoare diesel. 
Numai între iulie și septembrie, au fost înmatriculate peste 19.000 de modele noi pe motorină, cu aproape 25% 
mai multe față de perioada similară a anului trecut. 
Și mașinile diesel rulate sunt căutate. Cele mai multe sunt aduse din țări occidentale unde autorităţile impun 
restricţii autoturismelor pe motorină, mai poluante decat cele pe benzină. 
La nivelul U.E, vânzările de mașini noi cu motoare diesel au scăzut cu peste 18% în trimestrul trei, față de perioada 
similară a anului trecut. 
În paralel, au crescut înmatriculările de autoturisme pe benzină cu peste 15% și mai ales cele electrice: cu 30%. 
Țara noastră are unul dintre cele mai învechite și poluante parcuri auto din Europa. Iar ecologiștii cer măsuri 
pentru a descuraja importurile de mașini care afectează mediul. 
Autoritățile vor să reintroducă o taxă auto care să țină cont în special de cantitatea de emisii. Iar Asociația 
Producătorilor şi Importatorilor de autoturisme atrage atenția că șase din zece mașini aduse în țară în 2018 sunt 
mai vechi de zece ani. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 România nu recunoaşte legitimitatea şi condamnă alegerile din regiunile separatiste din Ucraina 
Ministerul Afacerilor Externe a transmis, sâmbătă, că nu recunoaşte legitimitatea alegerilor în regiunile controlate 
de separatişti din Doneţk şi Lugansk, pe teritoriul Republicii Ucraina, şi condamnă ferm organizarea acestora. 
„Ministerul Afacerilor Externe nu recunoaşte legitimitatea aşa-numitelor <alegeri>, din data de 11 noiembrie 
2018, în regiunile controlate de separatişti din Donetsk şi Lugansk, pe teritoriul Republicii Ucraina şi condamnă 
ferm organizarea acestora, ce contravine grav ordinii constituţionale ucrainene şi angajamentelor asumate în 
cadrul acordurilor de la Minsk, formatul agreat care vizează soluţionarea pe cale paşnică a conflictului”, transmite 
MAE, într-un comunicat de presă remis MEDIAFAX. 
Potrivit sursei citate, Ministerul Afacerilor Externe reiterează sprijinul său pentru independenţa, suveranitatea şi 
integritatea teritorială a Ucrainei în graniţele sale recunoscute la nivel internaţional şi condamnă orice încercare 
de ignorare a normelor internaţionale şi de subminare a eforturilor de realizare a păcii în estul Ucrainei. 
De asemenea, MAE solicită ajutorul părţilor responsabile pentru a depăşi criza şi a găsi soluţii. 
„Ministerul Afacerilor Externe face apel la părţile responsabile să se implice activ în dialog pentru depăşirea crizei 
actuale şi identificarea de soluţii în conformitate cu normele dreptului internaţional şi cu dorinţa tuturor statelor 
europene de a trăi în pace şi securitate”, mai transmite Ministerul de Externe. 
Pe data de 11 noiembrie în regiunile separatiste Doneţk şi Lugansk vor avea loc alegerile generale. Alegătorii din 
cele două state autoproclamate (Republica Populară Donţek şi Republica Populară Lugansk) sunt chemaţi la urne 
pentru a vota liderii de stat şi membrii Consiliilor Populare. Alegerile au fost convocate după ce Alexander 
Zakharchenko, liderul regiunii Donţek, a fost asasinat la finalul lunii august. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Cei mai puternici oameni ai planetei s-au salutat la Paris. Putin, presei: Rusia doreşte restabilirea dialogului cu 
SUA privind Tratatul Forţelor Nucleare Intermediare  
Preşedinţii Rusiei şi Statelor Unite, Vladimir Putin, respectiv Donald Trump, s-au salutat în momentul în care cei 
doi au ajuns la scena de la Arc de Triomphe de unde au asistat la ceremonia de comemorare a Armistiţiului din 
1918, care a pus capăt Primului Război Mondial, relatează presa internaţională. 
"Ceremonia a fost organizată în aşa fel încât nu am putut vorbi. Doar am urmărit ceremonia", a declarat Putin 
după ce a fost întrebat dacă a putut discuta cu omologul său american. 
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Ulterior, preşedintele Rusiei, Vladimir Putin, a declarat că Moscova doreşte restabilirea dialogului cu Statele Unite 
privind Tratatul Forţelor Nucleare Intermediare (INF), după ce preşedintele american Donald Trump a anunţat 
luna trecută retragerea SUA din acest acord, relatează Reuters. 
Preşedintele Trump a acuzat Rusia de încălcarea acordului semnat în anul 1987 şi a anunţat în octombrie că 
Statele Unite se vor retrage din Tratatul Forţelor Nucleare Intermediare (INF). 
De asemenea, liderul rus a mai declarat duminică pentru televiziune RT France, că speră că va avea o întrevedere 
cu Trump în marja summitului G-20 din Argentina, programat să se desfăşoare între 30 noiembrie şi 1 decembrie. 
Macron afirmă că"naţionalismul este o trădare a patriotismului", în discursul de Ziua Armistiţiului 
Preşedintele francez Emmanuel Macron a denunţat "naţionalismul" ca fiind "o trădare a patriotismului" într-un 
discurs cu ocazia comemorării armistiţiului care a pus capăt Primului Război Mondial, în prezenţa unor 
autoproclamaţi lideri naţionalişti, cum ar fi Donald Trump sau Vladimir Putin. 
"Patriotismul este exact opusul naţionalismului", a declarat Macron. "Naţionalismul este o trădare a 
patriotismului. Spunând că interesele noastre primează, de ce să ne pese de alţii, ştergem ceea ce o naţiune are 
cel mai de preţ, ceea ce îi dă viaţa, ceea ce îi dă graţie, şi ceea ce este esenţial: valorile sale morale", a adăugat 
liderul francez, potrivit publicaţiei Le Figaro. 
"Vechii demoni reapar, pregătiţi să îndeplinească munca lor de creare de haos şi moarte: noi ideologii manipula 
religii, istorie ameninţă să-şi urmeze cursul tragic“, a avertizat Macron, adăugând că lumea trebuie să se opună 
"tentaţiei cinismului" şi a apărat "spiritul de conciliere". 
Întrebat în octombrie să explice de ce se consideră naţionalist, Trump a citat iubirea sa faţă de ţara şi apărarea 
intereselor economice ale SUA. 
"Ne dăm toată bogăţia, toţi banii, altor ţări şi aceste nu ne tratează cum trebuie", a declarat Trump. 
"Timp de mulţi ani, alte ţări, care ne sunt aliate (...) nu au tratat corect ţara noastră. Aşa că, în acest sens, sunt în 
mod clar un naţionalist şi sunt mândru de asta", a conchis preşedintele SUA, potrivit agenţiei de ştiri Reuters. 
(Sursa: Mediafax) 
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